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R O M Â N I A                                    

JUDEŢUL BACĂU 

MUNICIPIUL ONEŞTI 

CONSILIUL LOCAL  
Nr. 71254/18.11.2024 

 

PROCES – VERBAL 
 

Încheiat astăzi, 18 noiembrie 2024, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului 

local al municipiului Oneşti, la care au răspuns prezent toți cei 19 consilieri locali aflați în 

funcție. Ședința este declarată legal constituită.  

La apelul nominal făcut de președintele de ședință, dl. Agapi Alexandru-Corneliu, 

desemnat prin Hotărârea Consiliului Local nr. 229/30 octombrie 2024, au răspuns prezent 

toți cei 19 consilieri locali aflați în funcție, dintre care, 17 consilieri prezenți în sala de 

ședințe (Agapi Alexandru – Corneliu, Ambrose Lenuța, Andronache Nicolae – Tudor, 

Apostu Ioan, Bălan Sanda – Irina, Bujor Dumitru – Marcel, Calapod Andreea, Catinca 

Viorel, Cimpoeșu Gheorghe, Găburel Claudiu – Răzvan, Jitaru Adrian, Lungu Daniela – 

Valentina, Niculiță Nicoleta – Laura, Popescu Carmen, Roșca Sorin, Țîru Liliana – 

Gabriela și Zarzu Octavian – Ciprian) și 02 consilieri prezenți prin sistem on-line audio-

video (Dumitru Mihai și Petec Carmen-Nicoleta). 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Cunoașteți proiectul 

ordinii de zi? Dau citire proiectului ordinii de zi: 

 

1. Proiect de hotărâre privind numirea reprezentanţilor consiliului local al 

municipiului Oneşti în cadrul Consiliului de Administraţie al Spitalului Municipal „Sfântul 

Ierarh Dr.Luca” Oneşti. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

2. Proiect de hotărâre privind numirea reprezentanţilor Consiliului Local al 

municipiului Oneşti în Adunarea Generală a Acţionarilor la S.C. Domeniul Public și Privat 

Onești S.A.. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

3. Proiect de hotărâre privind organizarea și finanțarea unei manifestări dedicate 

Zilei Municipiului Onești – 6 decembrie. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

4. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotararii Consiliului Local nr. 158 din 

data de  29.07.2024 privind aprobarea Documentației de avizare a lucrărilor de 

intervenții, a Proiectului tehnic și a indicatorilor tehnico-economici pentru investiția: 

Reabilitare Liceu cu program sportiv “Nadia Comăneci” Municipiul Onești. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

5. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 159 privind 

aprobarea proiectului si a cheltuielior legate de obiectivul de investiții „Reabilitare Liceu 

cu program sportiv „Nadia Comăneci” municipiul Onești”în vederea finantarii acestuia 

prin Programul Regional Nord-Est 2021-2027- Investiții în clădirile publice în vederea 

creșterii eficienței energetice Apel PR/NE/2024/3/RSO2.1/1/Eficienta energetica Cladiri 

publice MRJ+M. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 
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6. Proiect de hotărâre privind aprobarea participarii Municipiului Onesti in cadrul 

Programului privind cresterea eficientei energetice a infrastructurii de iluminat public, 

precum si aprobarea documentatiei tehnico-economice si a indicatorilor tehnico-economici 

pentru proiectul „Reducerea consumului de energie electrica prin inlocuirea corpurilor de 

iluminat public in Municipiul Onesti”. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

 7. Probleme de interes local (Diverse).  

 

   Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă sunt discuții la 

ordinea de zi? Dacă nu sunt discuții, supun la vot ordinea de zi. Cine este pentru? 
  

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – face apelul nominal al 

consilierilor prezenți, iar rezultatul votului este următorul: 

Prezenţi la lucrările ședinței sunt 18 de consilieri din cei 19 de consilieri locali aflați 

în funcție. 

Prezenţi la vot: 18 consilieri locali  aflați în funcție, lipsă fiind Dumitru Mihai. 

Pentru: 18 voturi (Agapi Alexandru – Corneliu, Ambrose Lenuța, Andronache 

Nicolae – Tudor, Apostu Ioan, Bălan Sanda – Irina, Bujor Dumitru – Marcel, Calapod 

Andreea, Catinca Viorel, Cimpoeșu Gheorghe, Găburel Claudiu – Răzvan, Jitaru Adrian, 

Lungu Daniela – Valentina, Niculiță Nicoleta – Laura, Petec Carmen-Nicoleta, Popescu 

Carmen, Roșca Sorin, Țîru Liliana – Gabriela și Zarzu Octavian – Ciprian) 

Împotrivă: 0 voturi 

Abțineri: 0 voturi 

Se aprobă cu unanimitate. 

  

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Se trece la primul punct 

de pe ordinea de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind numirea reprezentanţilor consiliului local al 

municipiului Oneşti în cadrul Consiliului de Administraţie al Spitalului Municipal „Sfântul 

Ierarh Dr.Luca” Oneşti. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Prezintă referatul de 

aprobare. 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Raportul de specialitate 

v-a fost prezentat. 

 

D-na consilier local Ambrose Lenuța – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 1. 

 

D-na consilier local Lungu Daniela - Valentina – Prezintă avizul favorabil al 

comisiei de specialitate nr. 3. 

 

D-na consilier local Bălan Sanda - Irina – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 4. 
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Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Dau citire propunerilor 

înaintate: pentru membrii – domnul Andronache Nicolae-Tudor, domnul Stratone Dumitru-

Stelian și domnul Cristea Alexandru, iar pentru membrii supleanți – domnul Chirilă Toader 

și domnul Dumitru Mihai.   

 

 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă mai sunt discuții? 

Dacă nu, se trece la vot. Votul este secret.  

Având în vedere prevederile art. 139 alin. (6) din Ordonanța de urgență nr. 57/2019 

privind aprobarea Codului administrativ, cu modificările și completările ulterioare, în care 

se precizează că „Consiliul local poate stabili ca unele hotărâri să fie luate prin vot secret. 

Hotărârile cu caracter individual cu privire la persoane sunt luate întotdeauna prin vot 

secret, cu excepțiile prevăzute de lege”, votul a fost secret. La vot au participat doar 

domnii/doamnele consilieri locali aflați în sala de ședință.  

 

 Se trece la vot. 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Rezultatul votului: 

Prezenți la vot: 17 consilieri din cei 19 consilieri locali aflați în funcție, lipsă fiind Dumitru 

Mihai. Din 17 voturi valabil exprimate, 0 voturi nule, a fost adoptat cu 17 voturi pentru, 

conform procesului – verbal al comisiei de numărare a voturilor. 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Se trece la punctul 2 de 

pe ordinea de zi: 

2. Proiect de hotărâre privind numirea reprezentanţilor Consiliului Local al 

municipiului Oneşti în Adunarea Generală a Acţionarilor la S.C. Domeniul Public și Privat 

Onești S.A. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Prezintă referatul de 

aprobare. 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Raportul de specialitate 

v-a fost prezentat. 

 

Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – O completare, domnule Secretar. 

Propuneți și contractele de mandat ale celor doi reprezentanți. Este proiectul de hotărâre 

unde numim reprezentanții și se aprobă contractul de mandat.  

 

 Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Am spus un singur proiect 

de hotărâre. Nu avem două proiecte.  

 

Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Ca să fim clari în exprimare, stabilim și 

contractele de mandat, care sunt mult mai importante decât numirea. Așa este după lege, 

așa este după Codul administrativ și așa trebuie să facem toți. 

 

D-na consilier local Ambrose Lenuța – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 1, cu majoritate. 

 

D-na consilier local Bălan Sanda - Irina – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 4, cu majoritate (Bălan Sanda - Irina – împotrivă). 

 

Dl. președinte de ședință Agapi Alexandru-Corneliu – Avem două amendamente. 
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 Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Primul amendament: „art. 3.1. Se 

completează astfel: „... și a cotei de participare a salariaților la profit, în limita a 10% din 

profitul net, dar nu mai mult de nivelul unui salariu de bază lunar realizat la nivelul 

agentului economic, în exercițiul financiar de referință”, conform art. 64 alin. (1) lit. e) din 

Ordonanța nr. 64/2001 privind repartizarea profitului la societățile naționale, companiile 

naționale și societățile comerciale cu capital integral sau majoritar de stat. Art. 3.2. Se 

modifică  astfel: „Să desemneze membrii consiliului de administrație, la propunerea 

comisiei de selecție și nominalizare, cu respectarea prevederilor legale stabilite în cuprinsul 

O.U.G. nr. 109/2011 privind guvernanța corporativă a întreprinderilor publice, actualizată”. 

Art. 3.4. Se modifică astfel: „Să aprobe remunerația administratorilor în funcție, conform 

bugetului de venituri și cheltuieli, aprobat de autoritatea publică tutelară prin H.C.L. și 

hotărârile prin care s-a statutat numirea și remunerația acestora. În temeiul hotărârii 

autorității publice tutelare, va aproba și remunerația administratorilor ce vor fi desemnați 

după terminarea mandatelor actualilor administratori”. Art. 3.8. Sintagma „programul de 

activitate pe exercițiul următor” se înlocuiește cu „programul de investiții pe exercițiul 

următor”. Art. 3.10. Se modifică astfel: „să hotărască constituirea de garanții, închiderea 

sau desființarea uneia sau mai multora dintre unitățile societății, conform actelor 

administrative emise de autoritatea publică tutelară”. Art. 3.13. Se modifică astfel: „să 

aprobe vânzarea sau tranferul activelor pe baza hotărârilor Consiliului local al muncipiului 

Onești – autoritate publică tutelară”. Art. 3.14. Se completează cu: „în baza hotărârii 

autorității publice tutelare – H.C.L. Onești”. Art. 3.15. Va avea următorul conținut: 

„achiziția de mijloace fixe conform palnului de investiții aprobat de Consiliul Local, iar 

casarea acestora conform prevederilor legale”. Art. 3.18. Se completează cu „în baza 

hotărârii autorității publice tutelare – H.C.L. Onești”. Art. 3.20. Se completează cu: „în 

baza hotărârii autorității publice tutelare – H.C.L. Onești, privind midificarea documentelor 

ce au stat la baza înființării societății”. Art. 3.24. Se elimină. Art. 3.25. Se elimină. Art. 

3.26. Se elimină. Art. 3.27. Se completează cu: „în baza hotărârii autorității publice tutelare 

– H.C.L. Onești”. Art. 3.28. Se elimină. Art. 3.31. Se completează cu: „în baza hotărârii 

autorității publice locale – H.C.L. Onești”. Art. 3.32. Se completează cu: „în baza hotărârii 

autorității publice tutelare – H.C.L. Onești”. 

 

 D-na consilier local Bălan Sanda-Irina – Voi citi cel de-al doilea amendament – 

Articolul 4 litera d se completează astfel: „urmând a prezenta Consiliului local Onești, 

autoritatea tutelară, ordinea de zi a fiecărei ședințe A.G.A. (ordinară sau extraordinară) spre 

dezbatere și aprobare”. 

 

 Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Am studiat amendamentele. 

Am avut și o discuție cu domnul Cimpoeșu Gheorghe. Din punctul meu de vedere, pentru 

punctele 3.4., 3.10., 3.13., 3.14., 3.18., 3.20., 3.27., 3.31. și 3.32. și, inclusiv, cel de-al 

doilea amendament, art. 4 lit. d), în măsura în care aceste amendamente vor fi aprobate de 

Consiliul local nu voi acorda viza de legalitate, pentru că le consider că sunt în afara 

dispozițiilor legale. Potrivit Codului administrativ și a Regulamentului, voi prezenta în 

scris aceste aspecte. Dau citire unui articol, care este destul de elocvent, din Ordonanța               

nr. 109/2011, care a fost modificat anul trecut prin Legea nr. 107/2023. Articolul 4                

indice 8: „Agenția pentru monitorizarea și evaluarea performanțelor întrepriderilor publice 

și Autoritatea publică tutelară (respectiv, Consiliul local, în cazul nostru) nu pot interveni 

în activitatea de administrare curentă a întreprinderii publice. Orice decizie luată cu 

încălcarea acestei limitări sunt lovite de nulitate absolută”. Din punctul meu de vedere, 

Consiliul local își va desemna reprezentanții în A.G.A. și toate aceste atribuții sunt de 

competența exclusivă a Adunării generale a acționarilor și nicidecum a Consiliului local, în 

calitate de autoritate tutelară și deliberativă, pe Codul administrativ. 
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 Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Din punctul meu de vedere, domnule 

Secretar, faceți o confuzie. Acolo se referă la interdicția autorității publice tutelare de a se 

amensteca în activitatea curentă. Adică, în activitatea administratorilor sau a directorilor, în 

funcție de forma de organizare. A.G.A. este altceva. Sunt două lucruri diferite. Exact cum 

este consiliul local și primarul. A.G.A. este echivalentul consiliului local, este organ 

deliberativ, iar directorii și administratorii sunt executivi. Acolo nu avem noi voie să ne 

amestecăm, pentru că răspunderea este personală. Nu pot răspunde niște oameni pentru 

niște indicații. Legea a fost clară.  

 

 Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Nu împărtășesc opinia 

dumneavoastră. Rămân la opinia mea. Ceea ce spuneți dumneavoastră, da, parțial aveți 

dreptate. Dar, atribuțiile pe care le are reprezentantul Muncipiului Onești în Adunarea 

generală a acționarilor implică tocmai acele atribuții. Dau câteva: să numească și să revoce 

administratorii societății, să numească și să demită cenzorii, să fixeze remunerația 

cenzorilor, să se pronunțe asupra gestionării administrației și toate celelalte atribuții care 

sunt în contractul de mandat, anexă la proiectul de hotărâre. Și acestea sunt problemele 

societății, din punctul meu de vedere. 

 

 Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Dar, membrul A.G.A. face aceste lucruri 

la propunerea consiliului de administrație. El votează sau nu, dar nu din proprie inițiativă.  

Membru A.G.A. are o ordine de zi și votează în funcție de ordinea de zi. Dumneavoastră 

aveți dreptate, parțial. Se face o confuzie, pentru că membru A.G.A. acționează doar pe 

baza actelor emise de consiliul de administrație. Sunteți de acord? 

 

 Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – De acord cu dumneavoastră. 

Însă este de atribuția adunării generale a acționarilor și nu a consiliului local ca autoritate 

deliberativă. Singurul text de lege care prevede că se aprobă, atât în adunarea generală a 

acționarilor, cât și în consiliul local, respectiv autoritatea tutelară, este cea prevăzută de      

art. 4 alin. (1) lit. c) din Ordonanța de urgență nr. 26/2013, care prevede că, doar bugetul de 

venituri și cheltuieli, respectiv lista de investiții, se aprobă de consiliul local. În rest, nu 

avem nicio prevedere legală în care consiliul local, în calitate de autoritate tutelară, să 

dubleze efectiv sau să aprobe orice alte hotărâri cu privire la activitatea societății. Acesta 

este punctul meu de vedere. Rămâne ca dumneavoastră să apreciați.    

 

 La lucrările ședinței intră și participă, prin sistem on-line audio-video, domnul 

consilier local Dumitru Mihai. Prezenți la lucrările ședinței extraordinare sunt 19 

consilieri din cei 19 consilieri locali aflați în funcție. 

 

 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă mai sunt discuții la 

amendamentele la proiectul de hotărâre, propuse de consilierii USR? Dacă nu, supun la vot 

cele două amendamentele la proiectul de hotărâre. Cine este pentru? 

  

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – face apelul nominal al 

consilierilor prezenți, iar rezultatul votului este următorul: 

Prezenţi la lucrările ședinței sunt 19 de consilieri din cei 19 de consilieri locali aflați 

în funcție. 
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Prezenţi la vot: 19 consilieri locali  din cei 19 de consilieri locali aflați în funcție. 

Pentru: 03 voturi (Bălan Sanda-Irina, Cimpoeșu Gheorghe și Lungu Daniela-

Valentina) 

Împotrivă: 11 voturi (Agapi Alexandru-Corneliu, Ambrose Lenuța, Andronache 

Nicolae-Tudor, Bujor Dumitru-Marcel, Calapod Andreea, Catinca Viorel, Găburel Claudiu, 

Jitaru Adrian, Popescu Carmen, Roșca Sorin și Țîru Liliana-Gabriela) 

Abțineri: 05 voturi (Apostu Ioan, Dumitru Mihai, Niculiță Nicoleta-Laura, Petec 

Carmen-Nicoleta și Zarzu Octavian – Ciprian). 

Amendamentele au fost respinse. 

 

Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Dau curs nominalizărilor: 

pentru funcția de reprezentant în A.G.A. la D.P.P. S.A. – domnul Catinca Viorel, doamna 

Țîru Liliana-Gabriela și domnul Dobrea Costel. Întrucât sunt trei propuneri și doar două 

locuri, se va vota individual. 

 

Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Mă voi referi la proiectul de hotărâre, 

partea cu contractele de mandat. Temeiul juridic al contractului de mandat este menționat 

juridic și nu punctual. Spuneți acolo: Legea nr. 31/1990,  actul constitutiv al D.P.P. S.A. 

Care ar fi actul constitutiv și celelalte acte normative care sunt aplicabile în mod expers? 

Precizați că A.G.A. ia hotărâri. Care A.G.A.? AG.A. existentă sau A.G.A. ... A existat un 

H.C.L. privind numirea consilierilor în A.G.A.. Acel H.C.L. trebuia, prima dată, anulat și 

după aceea făcute aceste numiri. Așa se procedează. La obiectul contractului, 

reprezentantul va îndeplini aribuțiile pe care le are municipiul. Municipiul are denumirea 

generică de U.A.T. Potrivit Codului administrativ, atribuțiile revin, conform legii, anumitor 

persoane. Să înțeleg că acest mandat să fie unul de reprezentare și nu de delegare de 

atribuții, domnule Secretar, întrucât delegarea pe latura administrativă are implicații, să 

spunem, mai sensibile. Ca atare, în vederea aprobării de către reprezentantul ales, 

reprezentantul nostru în A.G.A., trebuie să treacă prin filtrul consiliului local, care este 

autoritatea publică tutelară, și, implicit, a compartimentului de guvernanță corporativă, care 

nu apare în contract, și să existe o referire a consiliului local pentru fiecare reprezentare în 

A.G.A. La capitolul atribuții: situațiile financiare au ca izvor bugetul de venituri și 

cheltuieli și planul de investiții, aprobat de consiliul local. Reprezentantul A.G.A. poate 

trece peste hotărârea consiliului local? Avem o problemă. Noi hotărâm în buget ceva, și în 

A.G.A., conform contractului de mandat, poate hotărî altceva. Cum facem? Să numească și 

să revoce administratorii. Numirea se face în urma unei proceduri de selecție aprobată prin 

hotărâre de consiliu local, hotărâre care nu există pentru actualii administratori, iar 

revocarea, probabil, în condițiile contractului de mandat, pe care noul reprezentantul nici 

măcar nu îl cunoaște. Cum poate aproba sau hotărî fuziunea sau dizolvarea societății, în 

condițiile în care D.P.P. S.A. a fost înființată prin hotărâre de consiliul local și are la bază 

un contract de delegare de gestiune a serviciilor publice, pe o perioadă determinată? Cum 

poate aproba și hotărî contractarea de împrumuturi bancare, în numele Municipiului, în 

condițiile în care există un coordonator de credite, care nu și-a declinat expres acest drept și 

nici nu o poate face? Conform Ordonanței de urgență nr. 109/2011, autoritatea publică 

tutelară are competența de a monitoriza și a evalua, prin organismele de guvernanță 

corporativă, indicatorii de performanță financiari și nefinanciari anexați la contractul de 

mandat. La articolul 3 punctul 5 se menționează că acesta poate fixa remunerația cenzorilor 

și, după caz, a auditorului financiar, dacă există un contract de audit, iar suma aferentă 

serviciului de audit se identifică în bugetul de venituri și cheltuieli. Aici am să vă dau un 

exemplu și o să vă citesc din lege: art. 471  și art. 472 , dispun că, după încheierea unei  

perioade de 6 ani, consecutivi, în care întreprinderea publică a fost audiată de același 

auditor financiar, noul contract de audit poate fi încheiat cu aceeași întreprindere publică, 
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dar după expirarea unei perioade de cel puțin 3 ani de la ultimul audit statutar. Este aici, 

mare, în ordonanță. V-am citit din ea. Știți dumneavoastră ce s-a întâmplat la două dintre 

ședințele A.G.A., la care au participat și consilieri, și ați sărit atunci pe mine, de parcă erați 

lupi? Ați modificat numele firmei care face audit, având aceeași acționari, același autor, 

persoană fizică, au semnat hârtiile 6 ani, și după lege trebuia să aibă o pauză de 3 ani. Ați 

schimbat denumirea firmei iar ceilalți consilieri din A.G.A., cu excepția mea, au sărit 

repede să aprobe, habar neavând ce fac. Mai vreți exemple? Mai dau și ajungem și la bani. 

La cei, aproape, 3 miliarde de lei stabiliți prin hotărâre judecătorească, și, în loc să apară în 

bugetul de venituri și cheltuieli unde trebuia, la hotărâri judecătorești, apar la salarii. În 

concluzie, și penalitățile aferente. Să vedem, când am votat în Consiliul local, la capitolul 

salarii, plata dobânzilor și penalităților? Eu spun să ne oprim aici pentru sunt suficiente.  

 

Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Dumneavoastră confundați 

contractul de delegare a gestiunii, cu hotărârile consiliului local, cu adunarea generală. Ele 

sunt distincte. Din punctul meu de vedere, puteți vota cum vreți dumneavoastră. Fiecare 

este liber să facă cum dorește. Noi am încercat, sperăm că am și reușit, să venim în fața 

dumneavoastră cu un proiect legal și, cât de cât, aplicabil la nivelul societății. Dacă aveți 

alte probleme veniți cu amendamente. Nu pe mine trebuie să mă convingeți și nu eu trebuie 

să vă răspund pentru problemele de la D.P.P. Onești S.A., ci colegii dumneavoastră din 

Consiliul local și, eventual, viitorilor reprezentanți care vă vor reprezenta acolo, prin 

consensul majorității din Consiliu local. Aici discutăm doar de funcționarea S.C. D.P.P. 

S.A. și mandatul pentru reprezentanții în adunarea generală. Ce se întâmplă cu auditul, nu 

înțeleg acest lucru. 

 

Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Nu pe dumneavoastră încerc să vă 

conving. Încercam să le arăt celorlalți colegi situația reală.  

 

D-na consilier local Bălan Sanda-Irina – Acum, după ce colegul nostru s-a referit 

la chestiunile tehnice, și cred că a făcut-o suficient de bine, consider că, de aceste chestiuni, 

nu mai trebuie să mă leg eu. Acum am realizat, cu adevărat, ce a spus domnul Secretar. 

Mulțumesc, domnule Secretar! Trebuie să confirm colegii. Trebuie să mărturisesc că, mă 

gândisem inițial, să-l iau la întrebări pe domnul inițiator, adică pe domnul Primar, dar mă 

uit la el, cu ochii aceia speriați, nu mai are rost. O să spun mai pe românește și cuvinte cât 

se poate de simple. Din punctul meu de vedere, acest contract de mandat este plin de clauze 

de tip leoni. Mă mir, pentru că avem de a face cu două partide care sunt reprezentate în 

sală, care sunt avocați, și care nu și-au trimis colegii cu acest asterix; voi ce faceți acolo? 

Practic, acest contract de mandat, consider că, deschide ușile unor premize care favorizează 

jaful. Favorizează o conducere care să ia niște măsuri după capul ei sau a altora. Practic, 

există posibilitatea de a pune în brațele unui băiat deștept sau a mai multor băieți deștepți, 

tot ce mai are municipiul Onești. Și parcă, de 30 de ani încoace, cei care ne-au trimis aici, 

că pe noi doi, cel puțin, ne-au trimis oneștenii în acest consiliu, se pare că pe alții i-au 

trimis partidele, oneștenii se plâng că de 30 de ani sunt furați. Se fură, se fură, se fură. Cred 

că este un tip de contract de mandat care va putea permite așa ceva. Eu personal, și cred că 

sunt în asentimentul colegului meu, nu putem vota așa ceva.  

 

Dl. consiler local Bujor Dumitru Marcel – Mă așteptam la o cu totul altă 

abordare. În campanie se pot spune multe, dar mai drag este adevărul și loialitatea și 

cinstea. Noi, în consiliu, ar trebui să nu jignim, să facem „cu ochi triști”, să nu îi facem 

jefuitori pe cei doi reprezentanți ai noșstri în A.G.A. Colegii noștri nu vor fi jefuitorii șefi 

ai orașului, ai Consiliului local. Ne vor informa, este de datoria lor să ne informeze, după 

ședințele A.G.A. de la D.P.P. S.A., ce s-a hotărât acolo. Bine ar fi ca, în momentul în care 

se fac amendamente, anumite proiecte de hotărâre, îmi iau angajamentul solemn, că dacă 
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voi face un proiect de hotărâre, în ceea ce privește bugetul și finanțele, economice, 

obligatoriu mă voi duce la acea comisie economică, dacă amendamentul meu este susținut 

și este viabil. Așa aș recomanda și în momentul în care se fac amendamente. Pe probleme 

legislative avem secretarul care are studii juridice. Există comisia juridică în consiliu unde 

se pot ridica și probleme de legalitate. Încă o dată îmi exprim rugămintea să nu ne jignim în 

cadrul consiliului. Toți vrem binele obștei în care trăim, alții mai demult, alții de mai puțin. 

Sper ca activitatea nostră să fie rodnică dar plină de respect.  

 

Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Dar, domnule Secretar, mai puțin partea 

cu comisia economică, eu am făcut ceea ce a spus domnul Bujor? Am făcut, nu? 

Mulțumesc, domnule Bujor!  

 

Dl. consilier local Zarzu Octavian-Ciprian – Doresc să îi reamintesc doamnei 

Irina Bălan că ați avut un reprezentant, 4 ani de zile, în consiliu de administrație la D.P.P. 

S.A. Iar dacă erau aceste jafuri, de care ați amintit dumneavoastră, acest coleg pe care l-ați 

numit dumneavoastră ar fi trebuit să plece de atunci sau să-l scoateți din consiliu de 

administrație. Este numit de USR. 

 

Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Vă înșelați, domnule consilier! Acolo a 

ajuns altcineva. Și ce să vedeți? Și șeful lui și el sunt membrii PSD. Am un anunț de făcut. 

Eu și doamna consilier Bălan nu participăm la vot.  

 

 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă sunt discuții la 

proiectul de hotărâre? Dacă nu, se trece la vot. Votul este secret.  

Doamna consilier local Bălan Sanda-Irina și domnul consilier local Cimpoeșu 

Gheorghe anunță că nu participă la procedura de votare privind proiectul de hotărâre. 

Având în vedere prevederile art. 139 alin. (6) din Ordonanța de urgență nr. 57/2019 

privind aprobarea Codului administrativ, cu modificările și completările ulterioare, în care 

se precizează că „Consiliul local poate stabili ca unele hotărâri să fie luate prin vot secret. 

Hotărârile cu caracter individual cu privire la persoane sunt luate întotdeauna prin vot 

secret, cu excepțiile prevăzute de lege”, votul a fost secret. La vot au participat doar 

domnii/doamnele consilieri locali aflați în sala de ședință.  

 

 Se trece la vot. 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – La vot au participat doar 

domnii/doamnele consilieri locali aflați în sala de ședință. Rezultatul votului: Prezenți la 

vot: 15 consilieri din cei 19 consilieri locali aflați în funcție. Din 15 voturi valabil 

exprimate, 01 vot nul, și a fost adoptat astfel: Catinca Viorel - 14 voturi pentru, Țîru 

Liliana-Gabriela - 11 voturi pentru, Dobrea Costel - 03 voturi pentru, conform procesului – 

verbal al comisiei de numărare a voturilor. 

 

 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Se trece la punctul 3 de 

pe ordinea de zi: 

3. Proiect de hotărâre privind organizarea și finanțarea unei manifestări dedicate 

Zilei Municipiului Onești – 6 decembrie. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Prezintă referatul de 

aprobare. 
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Dl. președinte de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Raportul de specialitate 

v-a fost prezentat. 

 

D-na consilier local Ambrose Lenuța – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 1. 

 

D-na consilier local Lungu Daniela - Valentina – Prezintă avizul favorabil al 

comisiei de specialitate nr. 3. 

 

 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă sunt discuții la 

proiectul de hotărâre? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru? 

  

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – face apelul nominal al 

consilierilor prezenți, iar rezultatul votului este următorul: 

Prezenţi la lucrările ședinței sunt 19 de consilieri din cei 19 de consilieri locali aflați 

în funcție. 

Prezenţi la vot: 19 consilieri locali  din cei 19 de consilieri locali aflați în funcție. 

Pentru: 19 voturi (Agapi Alexandru – Corneliu, Ambrose Lenuța, Andronache 

Nicolae – Tudor, Apostu Ioan, Bălan Sanda – Irina, Bujor Dumitru – Marcel, Calapod 

Andreea, Catinca Viorel, Cimpoeșu Gheorghe, Dumitru Mihai, Găburel Claudiu – Răzvan, 

Jitaru Adrian, Lungu Daniela – Valentina, Niculiță Nicoleta – Laura, Petec Carmen – 

Nicoleta, Popescu Carmen, Roșca Sorin, Țîru Liliana – Gabriela și Zarzu Octavian – 

Ciprian)  

Împotrivă: 0 voturi 

Abțineri: 0 voturi  

Se adoptă cu unanimitate. 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Se trece la punctul 4 de 

pe ordinea de zi: 

4. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotararii Consiliului Local nr. 158 din 

data de  29.07.2024 privind aprobarea Documentației de avizare a lucrărilor de 

intervenții, a Proiectului tehnic și a indicatorilor tehnico-economici pentru investiția: 

Reabilitare Liceu cu program sportiv “Nadia Comăneci” Municipiul Onești. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Prezintă referatul de 

aprobare. 

 

Dl. președinte de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Raportul de specialitate 

v-a fost prezentat. 

 

D-na consilier local Ambrose Lenuța – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 1. 

 

Dl. consilier local Dumitru Mihai – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 2. 

 

D-na consilier local Lungu Daniela - Valentina – Prezintă avizul favorabil al 

comisiei de specialitate nr. 3. 

 

D-na consilier local Bălan Sanda-Irina – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 4. 
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 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă sunt discuții la 

proiectul de hotărâre? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru? 

În conformitate cu prevederile art. 228 din Ordonanța de Urgență nr. 57/2019 

privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, doamna consilier 

local Calapod Andreea nu a participat la dezbaterea proiectului și nici la adoptarea 

acestuia. 

  

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – face apelul nominal al 

consilierilor prezenți, iar rezultatul votului este următorul: 

Prezenţi la lucrările ședinței sunt 19 de consilieri din cei 19 de consilieri locali aflați 

în funcție. 

Prezenţi la vot: 18 consilieri locali  din cei 19 de consilieri locali aflați în funcție. 

Pentru: 18 voturi (Agapi Alexandru – Corneliu, Ambrose Lenuța, Andronache 

Nicolae – Tudor, Apostu Ioan, Bălan Sanda – Irina, Bujor Dumitru – Marcel, Catinca 

Viorel, Cimpoeșu Gheorghe, Dumitru Mihai, Găburel Claudiu – Răzvan, Jitaru Adrian, 

Lungu Daniela – Valentina, Niculiță Nicoleta – Laura, Petec Carmen – Nicoleta, Popescu 

Carmen, Roșca Sorin, Țîru Liliana – Gabriela și Zarzu Octavian – Ciprian)  

Împotrivă: 0 voturi 

Abțineri: 0 voturi  

Se adoptă cu unanimitate. 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Se trece la punctul 5 de 

pe ordinea de zi: 

5. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 159 privind 

aprobarea proiectului si a cheltuielior legate de obiectivul de investiții „Reabilitare Liceu 

cu program sportiv „Nadia Comăneci” municipiul Onești”în vederea finantarii acestuia 

prin Programul Regional Nord-Est 2021-2027- Investiții în clădirile publice în vederea 

creșterii eficienței energetice Apel PR/NE/2024/3/RSO2.1/1/Eficienta energetica Cladiri 

publice MRJ+M. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Prezintă referatul de 

aprobare. 

 

Dl. președinte de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Raportul de specialitate 

v-a fost prezentat. 

 

D-na consilier local Ambrose Lenuța – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 1. 

 

Dl. consilier local Dumitru Mihai – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 2. 

 

D-na consilier local Lungu Daniela - Valentina – Prezintă avizul favorabil al 

comisiei de specialitate nr. 3. 

 

D-na consilier local Bălan Sanda-Irina – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 4. 
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 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă sunt discuții la 

proiectul de hotărâre? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru? 

În conformitate cu prevederile art. 228 din Ordonanța de Urgență nr. 57/2019 

privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, doamna consilier 

local Calapod Andreea nu a participat la dezbaterea proiectului și nici la adoptarea 

acestuia. 

  

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – face apelul nominal al 

consilierilor prezenți, iar rezultatul votului este următorul: 

Prezenţi la lucrările ședinței sunt 19 de consilieri din cei 19 de consilieri locali aflați 

în funcție. 

Prezenţi la vot: 18 consilieri locali  din cei 19 de consilieri locali aflați în funcție. 

Pentru: 18 voturi (Agapi Alexandru – Corneliu, Ambrose Lenuța, Andronache 

Nicolae – Tudor, Apostu Ioan, Bălan Sanda – Irina, Bujor Dumitru – Marcel, Catinca 

Viorel, Cimpoeșu Gheorghe, Dumitru Mihai, Găburel Claudiu – Răzvan, Jitaru Adrian, 

Lungu Daniela – Valentina, Niculiță Nicoleta – Laura, Petec Carmen – Nicoleta, Popescu 

Carmen, Roșca Sorin, Țîru Liliana – Gabriela și Zarzu Octavian – Ciprian)  

Împotrivă: 0 voturi 

Abțineri: 0 voturi  

Se adoptă cu unanimitate. 

 

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Se trece la punctul 6 de 

pe ordinea de zi: 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea participarii Municipiului Onesti in cadrul 

Programului privind cresterea eficientei energetice a infrastructurii de iluminat public, 

precum si aprobarea documentatiei tehnico-economice si a indicatorilor tehnico-economici 

pentru proiectul „Reducerea consumului de energie electrica prin inlocuirea corpurilor de 

iluminat public in Municipiul Onesti”. 

Iniţiator: Jilcu Adrian  – primar 

 

Dl. Spânu Daniel, secretar general al municipiului – Prezintă referatul de 

aprobare. 

 

Dl. președinte de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Raportul de specialitate 

v-a fost prezentat. 

 

D-na consilier local Ambrose Lenuța – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 1. 

 

Dl. consilier local Dumitru Mihai – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 2. 

 

D-na consilier local Bălan Sanda-Irina – Prezintă avizul favorabil al comisiei de 

specialitate nr. 4. 

 

 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă sunt discuții la 

proiectul de hotărâre? Dacă nu, supun la vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru? 

  

Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – face apelul nominal al 

consilierilor prezenți, iar rezultatul votului este următorul: 

Prezenţi la lucrările ședinței sunt 19 de consilieri din cei 19 de consilieri locali aflați 

în funcție. 



 

12 

 

Prezenţi la vot: 19 consilieri locali  din cei 19 de consilieri locali aflați în funcție. 

Pentru: 19 voturi (Agapi Alexandru – Corneliu, Ambrose Lenuța, Andronache 

Nicolae – Tudor, Apostu Ioan, Bălan Sanda – Irina, Bujor Dumitru – Marcel, Calapod 

Andreea, Catinca Viorel, Cimpoeșu Gheorghe, Dumitru Mihai, Găburel Claudiu – Răzvan, 

Jitaru Adrian, Lungu Daniela – Valentina, Niculiță Nicoleta – Laura, Petec Carmen – 

Nicoleta, Popescu Carmen, Roșca Sorin, Țîru Liliana – Gabriela și Zarzu Octavian – 

Ciprian)  

Împotrivă: 0 voturi 

Abțineri: 0 voturi  

Se adoptă cu unanimitate. 

 

 Dl. președinte de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Se trece la punctul 7 de 

pe ordinea de zi: 

 7. Probleme de interes local (Diverse).  

 

 Dl. consilier local Bujor Dumitru-Marcel – Nu vreau să acaparez discuțiile în 

Consiliul local și nu pentru a fi prezent la înregistrarea ședinței sau să fac campanie 

electorală. Nu avem de ce să le facem. Partidul nostru a avut 52%. Oneștenii au spus ceea 

ce au avut de spus. Aș vrea să mă refer la proiectul de hotărâre nr. 2. Cineva a spus, nu mai 

țin minte cine a spus că, de ce cei doi membrii AGA nu vin înainte la ședințe să votăm aici 

o dată, apoi să voteze ei acolo. Mă uit pe proiectul de hotărâre care spune așa: 

„Răspunderea contractuală: Municipiul Onești nu răspunde pentru acetele sau faptele 

cauzatoare de prejudicii, săvârșite de reprezentantul său în A.G.A. prin depășirea 

competențelor atribuite prin prezentul contract”. Articolul 8 alin. (1) „Reprezentantul 

A.G.A. este răspunzător potrivit legislației comerciale și prezentului contract, pentru 

neexecutarea totală ori parțială cât și pentru executarea defectuasă a acestuia”. alin. (2) 

„Producerea de daune materiale societății ori municipiului prin fapte sau omisiuni produse 

în executarea prezentului contract, atrage răspunderea civilă a reprezentantului 

Municipiului Onești în A.G.A.”. Dacă cei doi reprezentanți ar veni în fața noastră și noi am 

impune: votați așa sau așa, și acel lucru ar fi o prostie, ei se vor duce să voteze, și numai ei 

răspund, atunci ce sunt ei, două păpuși care să execute ceea ce spunem noi? Ei răspund. 

Este răspunderea contractuală. Ei au o responsabilitate extraordinar de importantă.  

 

 Dl. consilier local Cimpoeșu Gheorghe – Domnule Bujor, dacă până la proxima 

ședință ordinară, dumneavoastră găsiți o faptă care este în afara contractului de mandat, pe 

care poate să o facă reprezentantul în A.G.A., noi ne schimbăm. Dar i-ați dat atâtea puncte 

acolo, de nu există sau trebuie multă imaginație. În al doilea rând, ați încercat o manipulare 

și nu este ok din partea dumneavoastră, iar la experiența pe care o aveți, ați știut ce faceți. 

Nu este un vot de două ori. Îi dați mandat pentru că, în mod normal, acel om trebuie să 

voteze. Sunt două persoane. Când avem un vot diferit, ce se întâmplă? Înțelegeți de ce 

legiuitorul a spus două persoane? Fiind că acele două persoane merg cu mandat. Vă dau 

exemplu să înțelegeți: acum câteva zile, România a semnat un contract de 7 miliarde pentru 

reactoarele 3 și 4 de la Cernavodă. Semnarea acelui contract s-a făcut pe baza hotărârii 

A.G.A. de la Termoelectrica. Dumneavoastră credeți că reprezentații A.G.A. s-au dus de 

capul lor și au votat cum au vrut și au obligat statul român la plata a 7 miliarde de lei? S-au 

dus cu mandat imperativ și au făcut ceea ce au scris în mandat. Așa funcționează. Dar, 

dumneavoastră știți și eu înțeleg. Să nu prezentăm altfel lucrurile decât sunt în realitate. Și 

mai este ceva. Partidul dumneavoastră nu a obținut 52%, ci a obținut 49%.  
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 Dl. consilier local Bujor Dumitru-Marcel – Pentru omisiunea de la 49,99% la 

50%, îmi cer scuze. Față de 8 - 9% pe care l-au luat alții iar la redistribuire de abia au mai 

căpătat un mandat. Nu am căutat să manipulez, ci spun că, cei doi reprezentanți au o 

importanță deosebită și ei răspund. Nu răspunde Consiliul local. 
 

 Dl. președinte  de ședință Agapi Alexandru - Corneliu – Dacă nu mai sunt 

discuții, declar închise lucrările ședinței extraordinare de astăzi.  
 

 

 

 

 


